
 
Valtuustoaloite / Yhteistyö Waltti-kortin käytöstä Onnibussin kanssa 
 
Tekltk 03.10.2023 § 64  
  
 
 
Valmistelija Tekninen johtaja Janne Kaulio, P. 044 357 5503 

 
Pyhtään sosiaalidemokraatit ovat tehneet valtuustoaloitteen 
joukkoliikenteen järjestämiseen liittyen. Aloite oheismateriaalina.  
 
Aloitteessa esitetään, että kunta voisi käynnistää yhteistyön Onnibus Oy:n 
kanssa, joka mahdollistaisi walttikortin käytön myös heidän autoissaan. 
Lisäksi koulukorttiin olisi hyvä saada jatkoaika, jotta oppilaat voisivat 
hyödyntää korttia matkustaessaan myös Kotkasta kotiinpäin aikarajan 
ulkopuolella, jos harraste on heti kolun jälkeen. Väärinkäytösten vuoksi 
jatkoaika olis anottava.  

 
Pyhtään kunnan joukkoliikenneasioiden järjestäminen on siirretty 
sopimuksella Etelä-Kymenlaakson henkilökuljetusyksikölle. Sopimuksen 
tarkoituksena on ollut keskittää Haminan, Kotkan ja Pyhtään 
joukkoliikenne- ja henkilökuljetus- sekä liikenneturvallisuustehtävät sekä 
resurssit yhteiselle Etelä-Kymenlaakson henkilökuljetusyksikölle, jolloin 
resurssien käyttöä ja erityisosaamista voidaan hyödyntää mahdollisimman 
hyvin ja kuntien vastuulla olevat kuljetukset voidaan hoitaa 
mahdollisimman kustannustehokkaasti. 

 
Lähtökohtana on, että kukin kunta vahvistaa omalta osaltaan halutun 
liikenteen palvelutason ja vastaa palvelutason mukaisista kustannuksista. 

 
Aloitteeseen pyydettiin lausuntoa Etelä-Kymenlaakson 
henkilökuljetusyksiköltä. Lausunnossa todetaan seuraavaa: 

 
“Asiasta, että Waltti-tuotteet kelpaisivat Onnibus.com:n markkinaehtoisissa 
vuoroissa Kotkan seudulla on keskustelu Onnibus.com:n kanssa vuodesta 
2022 lähtien. Keskusteluissa on tullut esille molemminpuolinen halukkuus 
malliin, mutta myös ongelma, että teknistä valmista ratkaisua tähän ei ole 
olemassa lukuun ottamatta joitain yksittäisiä vuoroja. 

 
Teknisen ratkaisun kehittäminen tätä ja muita vastaavia tarpeita varten on 
kehitystyö pyritty saamaan mukaan useamman kaupunkiseudun yhteiseen 
kehityshankkeessa joukkoliikenteen digitalisaation edistämiseksi.  

 
Kehityshanke alkoi vuonna 2022 ja on päättymässä vuoden 2023 lopussa. 
Hankkeessa tehdään useita kehitystoimia, ja on vielä epävarmaa, mahtuuko 
kehitystyö hankkeen loppuosuuden budjettiin sekä resursseihin.. Mikäli 
kehitystyö ei ko hankkeeseen mahdu, kehitystyö vaatisi taloudellista 
resurssointia, jonka sisällyttämistä tulevien vuosien budjetointiin voidaan 
tutkia.” 

 



Päätösehdotus Tekniikkalautakunta esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, 
että ne merkitsevät selostusosan tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen 
ja että aloite todetaan loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 
Khall 23.10.2023 § 169  
  
 
 
Valmistelija Tekninen johtaja Janne Kaulio, P. 044 357 5503 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että se merkitsee selostusosan tiedoksi 

vastauksena valtuustoaloitteeseen ja että aloite todetaan loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 
 
Kvalt 13.11.2023 § 46    
286/00.04.02/2023    
 
 
Valmistelija Tekninen johtaja Janne Kaulio, P. 044 357 5503 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että se merkitsee selostusosan tiedoksi 

vastauksena valtuustoaloitteeseen ja että aloite todetaan loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 


